

# JING NING

ningjing@uibe.edu.cn

+86 18811562321

No.10 Huixin East Street, Chaoyang District

## APPOINTMENTS

---

### University of International Business and Economics

School of Government  
Assistant Professor

2020 - Present

Chaoyang district, Beijing

## EDUCATION

---

### Peking University

2015 - 2020

5th Year, MS-PHD Dual Degree  
School of Government

### Peking University

2011-2015

School of Government  
Public administration

### Peking University

2012-2015

China Center for Economic Research  
Economics

## PUBLICATIONS

---

16. He Chen, Jing Ning\*, The Impact of Long-term Care Insurance on Health Care Utilization and Expenditure. *Health Policy and Planning*, Forthcoming

15. 范梓腾、宁晶、魏娜:《社交媒体用户的算法推荐内容接受度研究》,《电子政务》2021年第7期。

Ziteng Fan, Jing Ning, Na Wei. Research on the Acceptance of Algorithmic Recommendations of Social Media Users. *E-Government*. 2021 Volume 7.

14. 宁晶、顾昕:《经济全球化能促进地方财政医疗卫生支出增长吗?》,《财经问题研究》2021年第7期。

Jing Ning, Xin Gu. Can Economic Globalization Promote the Growth of Local Financial Health Spending?. *Research on Financial and Economic Issues*. 2021 Volume 7.

13. 顾昕、宁晶(通讯作者):《走向专业化和去行政化:中国疾病预防控制体系的治理变革之道》,《学习与探索》2021年第1期。

Xin Gu, Jing Ning. Towards Specialization and De-administration: the Governance reform of China's Disease Prevention and Control System. *Study and Exploration*. 2021 Volume 1.

12. 范梓腾、宁晶(通讯作者):《技术变革中的福利态度转变——自动化替代对个体养老责任偏好的影响》,《社会学研究》, 2021年第1期。

Ziteng Fan, Jing Ning. Technological Change and Welfare Attitude: How does Automation Replacement affect Individual's Eldercare Preferences?. *Sociological Studies*. 2021 Volume 1.

11. 吕维霞、宁晶(通讯作者)、刘文静:《基于调查实验法的治理主体和环境治理评价研究》,《中国人口·资源与环境》, 2020年第9期。

Weixia Lv, Jing Ning, Wenjing Liu. Research on Governance Subjects and Environmental Evaluation Based on a Survey Experiment. *China Population, Resources and Environment*. 2020 Volume 9.

10. 宁晶、孟天广:《成为政治人: 政治参与研究的发展与未来》,《国外理论动态》, 2019 年第 11 期。

Jing Ning, Tianguang Meng. Becoming a Politician: The Development and Future Trend of Political Participation Research. *Foreign Theoretical Trends*. 2019 Volume 11.

9. 吕维霞、宁晶:《PPP 环卫改革、环境治理效果对环保税支付意愿的影响——基于 H 市 1663 个居民的实证研究》,《华中师范大学学报 (人文社会科学版)》, 2019 年第 4 期。

Weixia Lv, Jing Ning. The Impact of PPP Environmental Sanitation Reform and Environmental Governance on the Willingness to Pay Environmental Taxes. *Journal of Central China Normal University*. 2019 Volume 4.

8. 顾昕、宁晶 (通讯作者):《药占比管制方式及其学术争议》,《中国卫生经济》, 2019 年第 5 期。

Xin Gu, Jing Ning. The Implementation of Drug Expenditure Proportion Regulations and the Scholar Debate. *Chinese Health Economics*. 2019 Volume 5.

7. 宁晶、顾昕:《降低药占比能否遏制医疗费用的上涨之势: 基于我国省级面板数据的实证分析》,《中国卫生经济》, 2019 年第 5 期。

Jing Ning, Xin Gu. Can Drug Proportion Regulations Reduce Health Expenditure? Empirical Analysis on China's Provincially Based on Panel Data. *Chinese Health Economics*. 2019 Volume 5.

6. 宁晶、顾昕:《供方竞争的强化能否抑制中国医疗费用的上涨? ——基于省级面板数据的实证分析》,《公共行政评论》, 2018 年第 6 期。

Jing Ning, Xin Gu. "Can Intensified Supply-Side Competition Contain the Growth of China's Health Expenditures? - Evidence from Provincial Panel Data". *Journal of Public Administration*. 2018 Volume 6.

5. 顾昕、宁晶 (通讯作者):《政府治理改革下的行政成本上涨研究——基于鲍莫尔成本病理论的分析》,《国家行政学院学报》, 2018 年第 5 期。

Xin Gu, Jing Ning. An Analysis of Administrative Cost Growth under the Context of Public Governance Reform - Based on Baumol's Cost Disease Theory. *Journal of Chinese Academy of Governance*. 2018 Volume 5.

4. 宁晶、隆学文:《基于获得感评估医改绩效——以北京市为例》,《新视野》, 2018 年第 5 期。

Jing Ning, Xuewen Long. Evaluating the Performance of Healthcare reform based on the sense of gain: taking Beijing as an example. *Expanding Horizons*. 2018 Volume 5.

3. 宁晶、顾昕:《供给侧制度竞争能否抑制医疗费用上涨》,《财经问题研究》, 2018 年第 6 期。

Jing Ning, Xin Gu. Can Supply-Side Institutional Competition Curb the Rise of Health Expenditures? *Research on Financial and Economic Issues*. 2018 Volume 6.

2. 孟天广、宁晶:《互联网“去政治化”的政治后果——基于广义倾向值匹配的实证研究》,《探索》, 2018 年第 3 期。

Tianguang Meng, Jing Ning. The Political Consequences of Internet "Depoliticization"—An Empirical Study Based on Generalized Propensity Score Matching. *Probe*. 2018 Volume 3.

1. 宁晶、严洁:《城市化下的户口转变与农民工公平感》,《兰州学刊》, 2018 年第 3 期。

Jing Ning, Jie Yan. Hukou Identity Change and Rural Migrant Workers' Sense of Justice under the Urbanization Process. *Lanzhou Academic Journal*. 2018 Volume 3.

## TEACHING

1. Methods of Public Administration(Undergraduate)

2.Experimental Methods of Public Administration(Undergraduate)

3.Quantitative Analysis (PHD)

## **FUNDING**

---

1.The Fundamental Research Funds for the Central Universities (20QD08)

## **TEACHING SKILLS**

---

**Statistics**

R, Stata, SPSS

**Languages**

Chinese (native), English (fluently)